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PROTOKÓŁ NR XXIX/22 

ze zdalnego posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 17 lutego 2022 r. 

 

W posiedzeniu udział brali: 

1. Pan Waldemar Borczyk                  - przewodniczący Komisji  

2. Pan Józef Kowal                             - wiceprzewodniczący Komisji 

3. Pan Robert Grabowski                    - członek Komisji 

4. Pan Sebastian Jasiński                   - członek Komisji 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pani Dorota Krajcer   - sekretarz powiatu 

2. Pani Alicja Krzemień  - kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

3. Pani Beata Zając   - radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

4. Pan Leszek Gierczyk  - Wójt Gminy Wierzchlas 

 

 

Proponowany porządek posiedzenia:  
 
1. Otwarcie XXIX posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII posiedzenia Komisji. 

5. Rozpatrzenie petycji mieszkańców ul. Olewińskiej w Wierzchlesie z dnia 20 stycznia 

2022 r. w sprawie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 4518E Olewin-

Wierzchlas-Przycłapy w miejscowości Wierzchlas wzdłuż ulicy Olewińskiej. 

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

7. Zamknięcie XXIX posiedzenia Komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie XXIX posiedzenia Komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

otworzył XXIX posiedzenie komisji i powitał radnych i gości obecnych na posiedzeniu.  

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

po imiennym wyczytaniu stwierdził, że na 4 członków komisji obecnych jest 4, czyli obrady 

są prawomocne.  

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś ma uwagi do proponowanego porządku obrad. Nikt się nie zgłosił. Zapytał 

panią mecenas, czy mogą przyjąć porządek obrad przez aklamację? 

Pani Beata Zając radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

odpowiedziała, że tak, jeżeli nikt nie zgłosił żadnych zarzutów, czy innych wniosków lub 

sprzeciwu. 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu przyjęła przez aklamację 

proponowany porządek obrad. 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XXVIII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś ma uwagi do treści protokołu z XXVIII posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił 

uwag. Stwierdził, że protokół również uważa za przyjęty przez aklamację.  
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu przyjęła przez aklamację 

protokół z XXVIII posiedzenia komisji.  

 

Pkt 5 

Rozpatrzenie petycji mieszkańców ul. Olewińskiej w Wierzchlesie z dnia 20 stycznia 

2022 r. w sprawie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 4518E Olewin-

Wierzchlas-Przycłapy w miejscowości Wierzchlas wzdłuż ulicy Olewińskiej. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przekazał, że tak, jak mówił na poprzednim posiedzeniu komisji, ta petycja była już 

rozpatrywana, ale ze względów formalnych nie mogła być podjęta żadna decyzja, czy 

uchwała. W dniu dzisiejszym radni otrzymali nową petycję z dnia 20 stycznia, a wpłynęła 

27 stycznia 2022 r. Podkreślił, że spełnia ona wszystkie wymogi formalne i prawne. Jest 

to petycja mieszkańców przede wszystkim ul. Olewińskiej. Ta petycja była również 

przekazana radnym na tablety. Zapytał, czy ma ją odczytać? 

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że nie trzeba odczytywać, ponieważ wszyscy ją otrzymali.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że radni już wcześniej zrobili wizję lokalną, czy jest tam konieczność takiego 

chodnika i ustalili już na wizji lokalnej, że jest taka potrzeba. Dzisiaj rozpatrują to w sposób 

formalny. Zwrócił się do pani kierownik, ponieważ ona też otrzymała tę petycję i także 

wniosła swoje uwagi do Zarządu Powiatu. Poprosił, aby przedstawiła to panu wójtowi, który 

zna temat ulicy Olewińskiej, ale może nie znać stanowiska Powiatowego Zarządu Dróg 

i Zarządu Powiatu.  

Pani Alicja Krzemień – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedziała, że sprawa petycji była omawiana na Zarządzie Powiatu w dniu 10 lutego 2022 

r. Zarząd oraz Powiatowy Zarząd Dróg widzą potrzebę wybudowania tego chodnika. Zarząd 

zaproponował, że wystąpi do pana wójta z pismem o partycypację w kosztach opracowania 

tej dokumentacji na przebudowę drogi wraz z jej realizacja. Zarząd Powiatu proponuje, żeby 

to było w cyklu dwuletnim. Przekazała, że ten rok oraz rok 2023 ta dokumentacja, z uwagi na 

to, że gmina na części tej drogi, co mieszkańcy wnioskują o chodnik jest zrobiona 

kanalizacja, ale na pozostałej części nie ma i w tym roku z tego, co zasięgnęła informacji od 

gminy, gmina planuje ją dokończyć. Ma w swoim budżecie zapisane i planuje dokończyć 

budowę tej kanalizacji. W związku z tym proponują, aby w tym roku zlecić tę dokumentację 
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i na drugi rok zakończyć i wtedy wnioskować o jakieś środki zewnętrzne.   

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał pana wójta, co on na to? 

Pan Leszek Gierczyk – wójt Gminy Wierzchlas powiedział, że temat chodnika                

na ul. Olewińskiej jest wałkowany już kilkanaście lat i póki co, bezskutecznie. Wspomniał, 

że ten odcinek jest fragmentem dłuższego odcinka drogi powiatowej z Przycłap 

bezpośrednio do Olewina. Powiedział, że oni z panem Burmistrzem Okrasą już dwukrotnie 

wnioskowali do Zarządu Powiatu o to, żeby wspólnie wykonać projekt przebudowy całej tej 

drogi. Dodał, że oczywiście partycypacja miała być częściowo po ich stronie, dwóch 

samorządów i żeby przystąpić do jakiegoś większego projektu, czy to Polski Ład, 

czy Fundusz Dróg Samorządowych. Są do tego gotowi. Dodał, że zadowoli się również 

mniejszym zakresem, ale chciałby nadmienić, że na całym odcinku, przynajmniej na terenie 

gminy Wierzchlas jest problem z odwodnieniem tej drogi, ponieważ tam nie ma rowów, 

czy kanalizacji burzowej. Dodał, że przy większych opadach jest problem z wodą, która 

płynie środkiem ulicy i nie ma gdzie tego odebrać. Poprosił, jeżeli to możliwe o to, aby 

w ramach porozumienia trzech samorządów opracować większy projekt. On nie mówi, że 

to w jednym roku, ponieważ mogą to mieć na dwa lata i później również na takich samych 

zasadach, wspólnej partycypacji w kosztach, wykonać tą inwestycję. Dodał, że jeżeli 

to będzie przekraczało jakieś możliwości powiatu, to zadowolą się mniejszym zakresem, 

ponieważ mieszkańcy mają tam problem. Poprosił, aby w miarę możliwości kompleksowo 

rozwiązać problem i dojazd do dawnej 8 przez miejscowość Olewin, gdzie tam również jest 

ciężko, trochę rozwiązać.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że pomysł pana wójta jest zasadny, ale oni chcą się ustosunkować do tej petycji, 

którą złożyli mieszkańcy i to chodziło o ulicę Olewińską i tym się powinni zająć na tą chwilę. 

Przekazał, że później, według niego, ponieważ to jest inwestycja dwuletnia, gdyby miała 

powstać, to trzeba partycypować, usiąść razem: powiat, gmina Wierzchlas i gmina Wieluń 

w sprawie wspólnej realizacji tego dłuższego odcinka drogi. Dodał, że bardzo niebezpieczny 

jest ten odcinek ul. Olewińskiej. Pan wójt dobrze zauważył, że nie ma gdzie odprowadzić 

wody. Jest to prawda. Trzeba bardzo mocno przeanalizować, z której strony ma być rów, 

gdzie tą wodę odprowadzić i w jaki sposób, aby nie zalewała posesji mieszkańców. 

Zauważył, że to są sprawy techniczne, a oni się zajmują tym, czy jest konieczność i potrzeba 

budowy tego chodnika. Zapytał panią kierownik, czy on się przesłyszał, czy pani kierownik 

się przejęzyczyła, ponieważ mówią nie tylko o chodniku, ale o przebudowie całej drogi? 



 

5 
 

Pani Alicja Krzemień – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedziała tak, oczywiście i zwróciła uwagę, że mieszkańcy zwracali się tylko o budowę 

chodnika, ale oni muszą zrobić przebudowę, zaproponować prawidłowe odwodnienie 

i wszystko, co jest z tym związane. To nie tylko chodnik, ponieważ sam chodnik nie rozwiąże 

problemu, ponieważ trzeba zrobić poszerzenie jezdni, a także możliwe, że wymianę 

podbudowy, w zależności, jakie wyjdą wyniki badań projektantom i wtedy zadecydują, czy 

będą szli w taką mocniejszą konstrukcję, ponieważ wiedzą, że tą drogą jeździ również ciężki 

tabor, więc muszą iść w tą stronę. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podziękował pani kierownik i powiedział, że jest to zasadne. Zwrócił się do pana wójta 

i powiedział, żeby rozpatrzyć ten odcinek tej drogi, a potem wspólnymi działaniami będą 

próbować doprowadzić do spotkania trójstronnego, żeby zrobić kolejny etap tej drogi. 

Zaznaczył, że to jest naprawdę niebezpieczny odcinek tej drogi. Podkreślił, że tak, jak mówi 

pani Kierownik, on jest zdewastowany, zniszczony, dzieci chodzą po drugiej stronie rowu, 

bo sam był tego świadkiem. Jest to bardzo niebezpieczne, a tym bardziej, że gdy jest ruch, 

to jeden drugiego oślepia i pieszy jest tam niewidoczny. Myśli, że teraz poprosi o zabranie 

głosu członków Komisji. Udzielił głosu radnemu Grabowskiemu. 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że zapytał, jaki jest mniej 

więcej koszt przebudowy tego chodnika i tej drogi, całego tego dłuższego odcinka? Zapytał, 

czy pani kierownik ma jakiś szacunkowy koszt? Dodał, że uważa, że przebudowa tej drogi 

na tym dłuższym odcinku jest bardziej miarodajna, niż jakby się mieli zajmować tylko tym 

odcinkiem tego chodnika. Pani kierownik słusznie zauważyła, że siłą rzeczy wcześniej, czy 

później musieliby przebudowywać tą drogę. Powiedział, że jeżeli wójt gminy Wierzchlas, 

Burmistrz Wielunia pan Paweł Okrasa i kierownictwo, Zarząd Powiatu, mogą się ubiegać 

o dotacje z państwa. Podkreślił, że wie doskonale, że tych dotacji jest dość sporo i jakby 

wspólnymi siłami zebrali pieniądze, to wtedy na ten wkład własny mieliby pieniądze na 

dłuższy odcinek drogi, mogliby przebudować tę drogę od początku do końca i tak powinno 

być.  

Pani Alicja Krzemień – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedziała, że trudno jej ocenić, jaki będzie koszt inwestycji, ponieważ koszt dokumentacji 

tego odcinka, o który wnioskują mieszkańcy tj. około 1 100 m, to sama dokumentacja 

wychodzi około 80 tys. zł, możliwe że będzie mniej po przetargu. Powiedziała, że oni tutaj 

zaproponowali ten chodnik do końca terenu zabudowanego, jadąc w kierunku Olewina, dalej 

ten odcinek pomiędzy Wierzchlasem, a Olewinem jest terenem niezabudowanym i tam 
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wystarczyłoby zrobić dokumentację na remont, zrobić dwie warstwy konstrukcyjne, zrobić 

rowy itd. i toby wystarczyło, bez przebudowy chodnika itd., ponieważ tam bez sensu jest 

budować chodnik, bo nie ma dla kogo. Jedynie w Olewinie, ponieważ tutaj nie wie, czy we 

współpracę z powiatem wejdzie pan Burmistrz. Trudno jest jej określić na tym etapie, czy 

będzie chciał inwestować w tą inwestycję.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zgodził się z panią kierownik, aby to nie było wydawanie pieniędzy na próżno. Zapytał pana 

wójta, który dobrze zna swoją gminę, ponieważ na ul. Olewińskiej są nowe zabudowania, 

które się tworzą, czy w związku z tym nie trzeba tego chodnika pociągnąć dalej? On widzi, 

ze ludzie chcą się budować na ul. Olewińskiej. Udzielił głosu radnemu Grabowskiemu. 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji zapytał pana wójta, ponieważ pani 

kierownik powiedziała, że tam jest taki odcinek drogi, gdzie nie ma zabudowań, ale on wie 

doskonale, że niektóre gminy robią plany zagospodarowania przestrzennego i  chciałby 

zapytać pana wójta, czy wie, czy będą tam zabudowania jednorodzinne, czy nie? Stwierdził, 

że jeżeli mieliby takie coś robić, to trzeba by faktycznie zrobić ten odcinek z chodnikiem dalej 

mimo, że koszty będą większe. Zapytał pana wójta o plan zagospodarowania 

przestrzennego.  

Pan Leszek Gierczyk – wójt Gminy Wierzchlas powiedział, że w miejscowości 

Wierzchlas, do końca miejscowości są tereny wyznaczone pod budownictwo mieszkaniowe 

i myśli, że tam ono będzie się rozwijało. Przychodzą ludzie i pytają o infrastrukturę. Jest tam 

kanalizacja zrobiona, a w tym roku ją skończą, ale bezpieczeństwo jest również ważne. Tam 

rano, czy popołudniu idzie cały ruch pracowników od Działoszyna do tej strefy przemysłowej 

Wielunia, ponieważ tam wszyscy dojeżdżają do pracy, robiąc sobie skrót. Poruszanie się po 

tej drodze dla pieszych jest bardzo utrudnione. Natomiast jest pisemna deklaracja pana 

burmistrza Okrasy, już dwukrotnie złożona, że będzie partycypował zarówno w kosztach 

dokumentacji projektowej, jak również ewentualnego udziału własnego tej inwestycji. 

Wspomniał, że cała ta droga, ona była robiona etapami, jak były możliwości. Teraz gmina 

właściwie w całości wykonała ten chodnik po kolei. Kiedyś po jednej stronie ulicy był cały rów 

i został zakryty przez chodnik i na całym odcinku tej drogi jest problem z wodą i to należałoby 

rozwiązać kompleksowo. Uważa, że jeżeli mają w tej chwili możliwości większych funduszy, 

łatwiej jest zebrać na ten wkład własny, żeby rozwiązać kompleksowo sprawę, a nie robić 

jeden odcinek, a potem wraca do następnego odcinka, który może się okazać, że będzie 

jeszcze mocniej zalewany. Tam są możliwości odprowadzenia wody z drogi, jest tam taki 

zbiornik, tzw. glinianki i nawet robił tam liczne badania wody. Tego nie można 
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zagospodarować rekreacyjnie, ale można odprowadzić tam wodę deszczową z dróg, po 

odpowiedniej separacji. Powiedział, że ten wniosek był słusznie podniesiony, aby na całość 

opracować dokumentację, pewnie będzie to dłużej trwało, bo to dłuższy odcinek, musi być 

decyzja środowiskowa i pozwolenie wodno-prawne, ale pozwoli racjonalnie i kompleksowo 

rozwiązać problem z tą wodą i chodnik, przez cały odcinek, ponieważ tam będzie się on 

zabudowywał. Jeżeli byłyby takie możliwości, to nawet mogłaby być ścieżka rowerowa, 

ponieważ jest także spory ruch rowerowy, szczególnie rekreacyjny, jak również osób 

dojeżdżających do pracy. Myśli, że przy dużym procencie dofinansowania i partycypacji 

dwóch samorządów, oprócz powiatu, byłoby to możliwe do zrealizowania, pewnie w cyklu 

kilkuletnim, jak to się robi przy dużych inwestycjach w powiecie.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że rozumie pana wójta, że idzie w daleki zasięg widoczności tej drogi, ale oni 

muszą się zająć konkretną petycją. Mają stanowisko Zarządu, maja opinię pani kierownik 

PZD, związaną z tym odcinkiem.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Waldemar Borczyk odczytał 

pismo Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Wieluniu znak KD.7126.4.2.2022 z dnia 

11 lutego 2022 r., które stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Kowalowi. 

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że jest za tym, o czym mówił pan wójt, że trzeba to zrobić kompleksowo, bo 

jeżeli nie ma teraz pisma z Olewina, to za tydzień może być, ponieważ wie, że mieszkańcy 

też chcą chodnik i to już od kilku lat. Wtedy jednak nie pisali do Komisji, tylko do Zarządu 

Powiatu. Jeżeli nie mogą tego tak zrobić, to może złożyć wniosek o rozszerzenie tego 

działania na drogę w Olewinie do byłej ósemki, czyli 74.  

 

Na XXIX posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu 

Komisja rozpatrzyła wstępnie petycję z dnia 20 stycznia 2022 r. złożoną przez 

mieszkańców ul. Olewińskiej w Wierzchlesie w sprawie budowy chodnika przy drodze 

powiatowej Nr 4518E Olewin-Wierzchlas-Przycłapy w miejscowości Wierzchlas wzdłuż 

ulicy Olewińskiej, uznając ją za zasadną. W związku z  powyższym radny Józef Kowal – 

wiceprzewodniczący Komisji złożył wniosek w sprawie rozszerzenia zakresu przebudowy 
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drogi powiatowej Nr 4518E Olewin-Wierzchlas-Przycłapy w kierunku Olewina do drogi 

wojewódzkiej Nr 488.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu powyższy wniosek 

przyjęła jednogłośnie 4 głosami „za” (głosowało 4 członków Komisji). 

Wniosek w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdził, że Zarząd powinien usiąść trójstronnie i dogadać się w kosztach i próbować 

wykonać dokumentacje, być może to już nie będzie w systemie dwuletnim, a w innym, 

ponieważ koszty dokumentacji ogromnie wzrosną. Udzielił głosu pani kierownik. 

Pani Alicja Krzemień – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

sprostowała, że to jest od drogi wojewódzkiej 488. Powiedziała, że ten wniosek, o którym 

mówił pan wójt był rozpatrywany w ubiegłym roku na Zarządzie Powiatu i to jest ten cały 

odcinek, który ma długość około 7 km. Zarząd Powiatu zwrócił się do pana burmistrza 

o partycypację w kosztach i nie uzyskali żadnej odpowiedzi od pana burmistrza, przynajmniej 

ona o tym nie wie, chyba że Zarząd Powiatu ma jakąś odpowiedź.  

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przekazał, że wójt mówił, że ma pisemną zgodę na współdziałanie z burmistrzem Wielunia 

o partycypację w kosztach. Dodał, że po drugie ten wspólny projekt będzie tańszy, niż dwa 

oddzielne.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał panią radcę prawną, ponieważ chcieliby rozpatrzyć tą petycję z poszerzeniem 

o wniosek zgłoszony przez radnego Kowala i wrócić do Zarządu, aby Zarząd 

to przeanalizował i myśli, że w tym czasie podejmie działania w stosunku trójstronnych 

działań z gminą Wierzchlas, z gminą Wieluń i powiatem wieluńskim w partycypacji 

w kosztach i kompleksowej dokumentacji, projektu na ten odcinek całej drogi, ul. Olewińskiej 

do drogi wojewódzkiej 488. Zapytał, czy mogą coś takiego zrobić, nie dając teraz tego na 

sesję Rady Powiatu? 

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że trzeba się zmieścić w terminie do rozpatrzenia petycji, ponieważ radni 

rozpatrują petycję, która dotyczy konkretnego odcinka, konkretnego chodnika. Przygotowany 

jest projekt uchwały, który uznaje przedmiotową petycję za zasadną i zobowiązuje Zarząd 



 

9 
 

Powiatu w Wieluniu do uwzględnienia wniosku mieszkańców zawartego w petycji w planach 

na kolejne lata budżetowe stosowanie do możliwości finansowych. Powiedziała, że to jest 

stricte rozpoznanie tej petycji, a w jaki sposób Zarząd będzie przeprowadzał ta inwestycję, 

czy łącznie połączy to z większym remontem, dłuższego odcinka drogi, to już są sprawy 

wykonawcze, czyli kwestia Zarządu, który sam decyduje o trybie, kolejności 

przeprowadzania remontów dróg, czy budowy dróg.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy mogliby dopisać do uzasadnienia, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji kierując 

się kwestią bezpieczeństwa mieszkańców ul. Olewińskiej w Wierzchlesie uznała petycję 

za zasadną i przedstawiła pod obrady Rady Powiatu. Zapytał, co z wnioskiem radnego 

Kowala? 

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, aby jednocześnie złożyć wniosek do Rady, czy do Zarządu. Zauważyła, że 

komisja nie rozpatruje, komisja opiniuje, a petycję i tak będzie musiała rozpatrzyć Rada 

Powiatu i opinia Komisji może być różna, może być taka, że uznajecie za zasadną. Można 

dopisać w tej opinii, że uznaje się petycję za zasadną i do uwzględnienia wniosku zawartego 

w petycji w planach na kolejne lata budżetowe, stosownie do możliwości finansowych 

powiatu i można dopisać, że jednocześnie komisja uważa za zasadne powiązanie remontu 

chodnika z większą inwestycją i trzeba dokładnie to określić.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że tak jak pani kierownik mówiła, będzie to przebudowa tego odcinka, ponieważ 

nie da się tego zrobić technicznie, aby zrobić chodnik i zrobić odwodnienie i wszystko. 

Trzeba to zrobić kompleksowo na tej ul. Olewińskiej. Zapytał, co z wnioskiem radnego 

Kowala, który zawnioskował, aby za jednym razem zrobić projekt w Olewinie do drogi 

Wojewódzkiej, bo to jest jeden ciąg drogi.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, aby dopisać, że łącznie z remontem czy przebudową drogi.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że remontem. 

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

zauważyła, że pani kierownik to nazwała przebudową drogi. 

Pani Alicja Krzemień – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedziała, że petycja dotyczy przebudowy drogi, ponieważ muszą tam zrobić konkretną 

przebudowę, ponieważ muszą zrobić chodnik, poszerzenie, odwodnienie i tego nie mogą 
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nazwać remontem, bo remont to mogą robić tam, gdzie coś już istnieje, a tam nie ma 

chodnika, więc automatycznie nie ma remontu, jest przebudowa drogi. Jeśli chodzi 

o pozostały odcinek, to ona myśli, że warto jest się skupić na tej petycji, a potem stopniowo 

robić. Przekazała, że wiedząc jakie wnioski mogą składać do Polskiego Ładu, to są 

to wnioski na niedużą kwotę i mają większą szansę dostania pieniędzy, niż jeden olbrzymi 

wniosek. Dodała, że ten wniosek na 6 km, ponieważ to o co wnioskował wójt z panem 

burmistrzem, to jest cała przebudowa przez miejscowość Wierzchlas, tj. ul. Szkolna                          

i ul. Południowa, aż do drogi 4523E na Mierzyce, więc to jest prawie 7 km drogi i to będzie 

trochę kosztowało, to będzie ponad 20 mln zł i ona nie wie, czy taki duży, potężny wniosek 

będzie miał szansę na złożenie w Polskim Ładzie, ale myśli, że skorzystają z Polskiego 

Ładu, ponieważ jest tam większe dofinansowanie w wysokości 95% a z innych programów 

powiat musi dołożyć większy udział własny.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

przekazała, że jej zdaniem dzisiaj radni powinni się skupić na zaopiniowaniu tego, co jest 

w petycji. Natomiast ewentualnie, jako członkowie komisji, ponieważ został przegłosowany 

wniosek radnego Kowala, złożyć ten wniosek do Zarządu Powiatu, aby Zarząd rozpatrzył 

możliwość, czy ta przebudowa tej drogi nie powinna być połączona z większą inwestycją. 

Przekazała, aby dzisiaj radni trzymali się tego, co należy zrobić. Zauważyła, że musi być 

opinia Komisji, co do tej petycji.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał radnego Kowala, czy mogą iść w tym kierunku? 

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że zgadza się, aby przegłosować tą petycję, która jest, a potem złożą wniosek do 

Zarządu o wydłużenie tego remontu do drogi 488. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że podpisze taki wniosek i ma nadzieję, że na najbliższym posiedzeniu Zarządu 

Powiatu będzie rozpatrywany. Zapytał pana wójta, czy jest usatysfakcjonowany? 

Pan Leszek Gierczyk – wójt Gminy Wierzchlas powiedział, że dziękuje za takie 

stanowisko Komisji. Zwrócił się do pani kierownik, że opracowanie projektu przebudowy całej 

drogi nie stoi na przeszkodzie temu, aby potem podzielić wniosek na jakiś etap. Dodał, że 

chciałby uniknąć takiej sytuacji, ponieważ robili projekty etapowo, coś się wykonało, zrobiono 

odwodnienie, a potem innych zalewało. Chciałby, aby zrobić to kompleksowo, a później robić 

to etapowo, ale żeby miało to jedną wspólną całość, aby przewidzieć pewne rzeczy na 

przyszłość. Można np. do Polskiego Ładu, czy do innego funduszu podzielić sobie na odcinki 
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ten cały projekt. Podziękował Komisji za takie stanowisko i pozytywną opinię oraz za 

wniosek. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Jasińskiemu. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zauważył, że muszą też pilnować się 

pewnego rodzaju hierarchizacji i tego, co komisja ma zrobić. Powiedział, że nie będzie 

mówił, że jest temu przeciwny, bo nie jest. Dodał, że zarówno jeżeli chodzi o chodnik oraz 

o resztę drogi, to on jest za, ale muszą wziąć pod uwagę i tutaj pani radca się z nim pewnie 

zgodzi, że jest wpisana petycja, którą muszą rozpatrzyć i tą petycję powinni rozpatrzyć 

w takiej formie, jaka jest i myśli, że jest to prawnie zrobione. Tą petycję powinni rozpatrzyć 

oddzielnie, a oddzielnie napiszą wniosek. Powiedział, że ich głosowanie jest opiniotwórcze 

i jest to głos dla Zarządu, że oni tak uważają, natomiast to nie jest ściśle wiążące i Zarząd 

ma pełne możliwości rozpatrzenia tego wniosku w szerszym znaczeniu, wzięcia pod uwagę 

głosu mieszkańców, wójta, pana burmistrza, Powiatowego Zarządu Dróg i ten wniosek może 

zostać rozszerzony. Natomiast oni mogą w tym wniosku, który złożył radny Kowal, a oni 

przegłosowali, zasugerować, że taka jest ich wola, ale ostatecznie i tak Zarząd podejmie tą 

decyzję. Uważa, że w świetle prawa powinny być to oddzielne zapisy. Zapytał panią radcę, 

czy się nie myli, ale uważa, że nie powinno to być zapisywane w jednym.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że tak właśnie będzie. Rozpatrują petycję, a wniosek kierują do Zarządu 

Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pan Waldemar Borczyk odczytał 

projekt opinii w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Olewińskiej w Wierzchlesie 

z dnia 20 stycznia 2022 r. w sprawie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 4518E 

Olewin-Wierzchlas-Przycłapy w miejscowości Wierzchlas wzdłuż ulicy Olewińskiej, który 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że w opinii zostało użyte słowo „wstępnie rozpatruje” i chciałby, aby słowo 

„wstępnie” zostało wykreślone.  

Pani Dorota Krajcer – sekretarz powiatu powiedziała, że Komisja zgodnie 

z zapisami statutu wstępnie rozpatruje. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
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zapytał, co to znaczy „wstępnie”, że po łebkach tylko rozpatrują? 

Pani Dorota Krajcer – sekretarz powiatu poinformowała, że do rozpatrywania 

petycji jest Rada Powiatu.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że jest to wstępne rozpoznanie.  

Pani Dorota Krajcer – sekretarz powiatu zgodziła się. Potem Komisja przedstawia 

opinię Radzie Powiatu, która ostatecznie rozpatruje tą petycję. To jest zapis ze statutu. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on wie, że komisja nie ma tutaj roli władczej, może tylko zaopiniować, ale 

słowo „wstępnie” trochę mu tutaj nie pasuje. Oni rozpatrują zasadnie, dosłownie w każdy 

szczegół się zagłębiają, a nawet byli na wizji lokalnej i jak to można nazwać „wstępnie”.  

Pani Dorota Krajcer – sekretarz powiatu powiedziała, że ona to rozumie, ale 

do rozpatrzenia petycji, skargi, czy wniosku właściwa jest Rada Powiatu, a nie Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji. Później na posiedzeniu Rady Powiatu radni będą tą petycję 

rozpatrywać.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że skoro jest tak w statucie, to sugeruje, aby kiedyś przy pracach nad statutem 

nie było takiego zapisu. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zauważył, że dlatego wstępnie, 

że Komisja rozpoczyna pewien proces.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że jeżeli ma tak to rozumieć, że zaczynają pewien proces, to może zostać. 

Zapytał, jak głosuje radny Kowal? 

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że jest za. 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że jest za. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że jest za. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on również jest za.  

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) wydała opinię w sprawie uznania za zasadną petycję mieszkańców 

ul. Olewińskiej w Wierzchlesie z dnia 20 stycznia 2022 r. w sprawie budowy chodnika przy 

drodze powiatowej Nr 4518E Olewin-Wierzchlas-Przycłapy w miejscowości Wierzchlas 
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wzdłuż ulicy Olewińskiej (głosowało 4 członków komisji). 

 Opinia w ww. sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że w przedmiotowej sprawie jest również przygotowany projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pan Waldemar Borczyk odczytał 

projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

mieszkańców ulicy Olewińskiej w Wierzchlesie, który stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały i przedłożeniu go Radzie 

Powiatu.  

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że jest za. 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że jest za. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że jest za. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on również jest za.  

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) wystąpiła do Rady Powiatu w Wieluniu z projektem uchwały  

w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez mieszkańców ulicy Olewińskiej 

w Wierzchlesie (głosowało 4 członków komisji). 

 Projekt uchwały w ww. sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał panią radcę prawną, czy muszą jeszcze coś głosować? 

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że wniosek jest już przegłosowany i zauważyła, że Komisja nie może 

zapominać jaka jest jej rola, ponieważ Komisja Skarg, Wniosków i Petycji służy do 

rozpatrywania skarg, wniosków i petycji. Natomiast wniosek jest wnioskiem radnych, aby 

w przypadku planowania tej inwestycji przez Zarząd wziąć go pod uwagę. Dodała, że ta 

inwestycja jest kompetencją Zarządu. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
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powiedział, że wszystko zależy od Zarządu i Rady Powiatu, czy znajdzie pieniądze. 

Podkreślił, że jest to wniosek zgłoszony przez radnego Kowala, ale jest to wniosek radnych, 

wniosek Komisji do Zarządu, aby w ramach możliwości wydłużyć ten odcinek do drogi 

wojewódzkiej w Olewinie. Stwierdził, że nie muszą już tego głosować, ponieważ wniosek już 

przegłosowali.  

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

potwierdził. Przypomniał, że wójt rozmawiał z burmistrzem i ma pisemne potwierdzenie, 

że burmistrz Wielunia zgodził się partycypować w kosztach projektu.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poprosił pana wójta, ponieważ myśli, że trzeba również wystąpić z pismem do pana 

burmistrza Okrasy, aby uczestniczyli w posiedzeniu Zarządu, kiedy będzie rozpatrywany 

wniosek radnego Kowala, wniosek Komisji. Zapytał wójta, czy jest to dobry pomysł?  

Pan Leszek Gierczyk – wójt Gminy Wierzchlas powiedział, że jest to dobry pomysł. 

Trzeba zmotywować pana burmistrza, żeby zechciał uczestniczyć w posiedzeniu Zarządu, 

oczywiście jeśli dostaną takie zaproszenie tutaj ze strony Zarządu i myśli, że podtrzyma on 

swoje stanowisko, które już wyraził dwukrotnie, że jest gotowy partycypować w imieniu 

gminy Wieluń w  kosztach tej inwestycji, zarówno projektu, jak i wykonania.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że pan wójt ma takie pismo, ale pani kierownik mówi, że nie ma nic, prawda? 

Pani Alicja Krzemień – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedziała, że ona nie ma takiej odpowiedzi na to pismo, które było w ubiegłym roku we 

wrześniu skierowane do pana wójta i do pana burmistrza. Nie ma żadnej odpowiedzi od 

pana burmistrza. Dodała, że pismo było od pana burmistrza, podpisane wspólnie przez pana 

wójta i pana burmistrza, aby razem zrobić cały odcinek, od drogi wojewódzkiej 488, aż do 

drogi powiatowej na Mierzyce. Był tylko taki wniosek i poszła odpowiedź z Zarządu i nie ma 

odpowiedzi.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on myśli, że na następny Zarząd, ponieważ musi on rozpatrzyć wniosek 

Komisji, że trzeba jeszcze raz wystosować pismo z zaproszeniem o uczestnictwo 

w obradach Zarządu burmistrza Wielunia i wójta Gminy Wierzchlas, aby podjąć jakieś 

wspólne działania w sprawie przyszłości tej inwestycji.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

zauważyła, że Komisja musi trzymać się swoich kompetencji, ponieważ Komisja nie może 

pisać do Zarządu wniosku, że Zarząd ma kogoś zapraszać na posiedzenie. Zauważyła, że to 
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Zarząd decyduje kogo zaprasza. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że oni nie będą pisać, kogo ma zapraszać, ale uważają, że dobrze by było żeby 

w tym uczestniczył i wójt i burmistrz, ponieważ wiedzą jaka jest współpraca w tym trójkącie 

i mogą być problemy.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

zauważyła, że wpłynie do Zarządu wniosek i co Zarząd ma zrobić z tym wnioskiem, 

ponieważ Zarząd, jak będzie planował tą inwestycję, to weźmie ten wniosek pod uwagę i tyle 

może zrobić, a potem będzie sprawdzał wszystkie inne możliwości. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że w takim razie on wystąpi do Zarządu, że jak będzie rozpatrywany wniosek 

Komisji, aby na ten Zarząd był zaproszony wójt gminy Wierzchlas i burmistrz Wielunia                 

i on jako radny tego okręgu też chciałby w tym uczestniczyć.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że to jest decyzja Zarządu.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on może wystąpić z takim pismem, aby go zaprosili.  

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że jego zdaniem takie 

zaproszenie byłoby też skuteczne, gdyby powiedzieli o tym staroście, lub komuś z Zarządu 

na korytarzu. Powiedział, że chciał to rozdrobnić i aby ten wniosek był oddzielny, ponieważ 

oni mogą sobie przegłosować, aby wszystkie drogi powiatowe wyremontować i wyłożyć 

zielonym groszkiem, a do każdego słupka przylepić naklejkę z logiem powiatu i Zarząd 

wszystko podejmie. Poprosił, aby nie rozdrabniać się za bardzo w tym względzie. On myśli, 

że Zarząd będzie chętny, aby takie zaproszenie uwzględnić i myśli, że nie trzeba tego, aż tak 

oficjalnie robić. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że dalsze działania są Zarządu i jeżeli będą złe to będą krytykować, a jak będą 

dobre to będą chwalić.  

 

Pkt 6 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w trym punkcie? Nikt się nie zgłosił.  
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Pkt 7 

Zamknięcie XXIX posiedzenia komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zamknął XXIX posiedzenie komisji i podziękował wszystkim. 

 

Protokołowała:   

 
Paulina Bednik 

Inspektor 


